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.: الرؤية ي حماية المجتمع وداعمة للاقتصاد التنافسي
 
 إدارة جمركية رائدة ف
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ية لتنمية اقتصاد تنافسي مستدام.  من خلال تيسير الأعمال بأساليب مبتكرة وتحفير 
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 2025 نوفمب  ر 03 التاري    خ:

 

Ref.: HO 10 \3\2025 \846  

Date:  3 rd November  202 5 

  2025 لسنة( 16)إعلان جمركي رقم 

 

آلية إعداد البيانات الجمركية التابعة لنظام آلية تحديث 

 التحويل المباشر )المقاصة(

Customs Notice No. ( 16) of 2025  
 

Updating the mechanism of  preparing Customs 

Declaration s  in the Automatic Duty Transfer System 

(Maqasa)  

، كات التخليص الجمركي  السادة شر

ي إطار وتهديكم جمارك رأس الخيمة أطيب التحيات 
 
ف

نود على تسهيل وتبسيط الإجراءات الجمركية،  هاحرص

إعلامكم بأنه تم التحديث على آلية إعداد البيانات 

 .الجمركية التابعة لنظام آلية التحويل المباشر )المقاصة(

خطوات  يتضمن )مرفق( المستخدمإعداد دليل  وعليه تم

ي 
 
نظام العمليات الجمركية الصقر إدخال البيانات ف

ي البيانات 
 
ليتسن  لكم اتباع الخطوات وإجراء ما يلزم ف

الجمركية المرتبطة بنظام آلية التحويل المباشر 

 )المقاصة(.

 من تاري    خ  
ً
 .03/11/2025على أن يتم العمل به اعتبارا

 

 

Messrs.: Customs Clearance Companies,  
 

Ras Al Khaimah Customs extends its sincere greetings to 

you. As Ras Al Khaimah Customs is keen to facilitate and 

simplify the customs procedures, we would like to inform 

you that the mechanism of preparing the customs 

declarations in the Automatic Transfer System (Maqasa) 

has been updated.  

As such, a user manual  has been  prepared (attached ) to 

include the steps for making the required entries in the 

customs operations system (Al Saqr) , so that you could  

follow the steps  therein  and act as required  regarding the 

customs declarations associated with the Automatic  Duty  

Transfer System (Maqasa).  

 

This Customs Notice shall come into effect as of 

03/11/2025.  

 د. راشد راشد المحرزي
 

 المدير العـام

 

 

 

 

 :المرفقات

   المستخدمليل د -

Dr. Rash ed Rash ed Al Mehrezi  

Director General  

 

 

 
Attachments:  

-  User manual 

 

 



    

 .Automatic Duty Transfer إشعارات التحويل الأوتوماتيكينظام 

 الدخول  إصدار رقم استحقاق جديد وإرسال الإشعار  -1
 يتم إصدار رقم إشعار جديد وإرسال الاشعار بطريقتين مختلفتين عن طريق نظام صقر  -

 أولا : إصدار رقم إشعار في بيان الاستيراد. 

 .يقوم المستخدم باختيار بيان مقاصة في شاشة البيان الجمركى (1

 .ثم يقوم المستخدم باختيار منفذ الخروج (2

يجب اختيار حقل )إلى إمارة( دولة من دول مجلس التعاون الخليجي التي سوف تتجه إليها الشحنة وذلك لتحديد الجهة النهائية  (3

 .للشحنة

بعد الموافقة على البيان وطباعته يقوم النظام أوتومتيكيا بطباعة الباركود الخاص برقم الاستحقاق الجديد وإرسال إشعار   (4

 . برقم الاستحقاق إلى جمارك الإمارات

 

 الحقول المطلوبة لإصدار رقم استحقاق جديد )بيان استيراد(.  •

 
 التقرير الخاص بالبيان الموضح به الباركود الخاص برقم الاشعار الجديد •

 



    

 

 

 

 إصدار رقم إشعار في بيان إعادة التصدير. ثانيا: 

 

 يقوم المستخدم باختيار بيان مقاصة في شاشة البيان الجمركى. (1

التصدير )رقم معاملة الاستيراد  (2 في بيان إعادة  بيانات معاملة الاستيراد السابقة والمراد تصديرها  بإدخال  يقوم المستخدم 

 والمركز والسنة( 

  لا يجب اختيار حقل )إلى إمارة( دولة من دول مجلس التعاون الخليجي حيث أن دولة المقصد تم تحديدها في الشاشة السابقة  (3

 . وهى شاشة إدخال بيان مختصر

بعد الموافقة على البيان وطباعته يقوم النظام أوتومتيكيا بطباعة الباركود الخاص برقم الاستحقاق الجديد وإرسال إشعار   (4

 برقم الاستحقاق إلى جمارك الإمارات. 

 

 

 الحقول المطلوبة لإصدار رقم استحقاق جديد )بيان إعادة تصدير(. •

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



    

 

 

 خروج  الإشعار  إصدار   -2
 إصدار إشعار الخروج بناء على رقم استحقاق تم إصداره مسبقا ويتم إصدار إشعار الخروج عن  طريق بيان التصدير  يتم -

 .يقوم المستخدم باختيار بيان مقاصة في شاشة البيان الجمركى (1

 .بعد اختيار بيان مقاصة سوف يظهر حقل جديد أسفل بيان المقاصة وهو رقم المعاملة المرجعة (2

 . يقوم المستخدم بإدخال الرقم المرجعى لرقم الاستحقاق (3

يظهر رقم الاستحقاق المرتبط بالرقم المرجعى وإذا كان غير بعد إدخال الرقم المرجعى لرقم الاستحقاق إذا كان الرقم صحيحا   (4

 صحيح تظهر رسالة خطأ. 

الخروج   بعد الموافقة على البيان وطباعته يقوم النظام أوتومتيكيا بطباعة الباركود الخاص برقم الاستحقاق وإرسال إشعار (5

 برقم الاستحقاق إلى جمارك الإمارات.  الخاص

 

 الحقول المطلوبة لإصدار إشعار خروج )بيان إعادة تصدير(.  •

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



    

 إصدار إشعار الوصول للجهة النهائية -3
 عن  طريق بيان استيراد الإشعارإصدار إشعار الوصول للجهة النهائية بناء على رقم استحقاق تم إصداره مسبقا ويتم إصدار  يتم -

وهو الخاص بأنه تم   33بند الإعفاء رقم يقوم الموظف بتسجيل بيان استيراد جديد من شاشة بيان مختصر ويقوم باختيار  (1

 استيفاء الرسوم من نقطة الدخول الأولى كما هو موضح بالصورة التالية.

 

 عند إصدار البيان والتحويل إلى شاشة البيان الجمركى سوف يقوم النظام تلقائيا بالتحديد على بيان استيراد مقاصة  (2

 يقوم المستخدم بإدخال الرقم المرجعى لرقم الاستحقاق.  (3

بعد إدخال الرقم المرجعى لرقم الاستحقاق إذا كان الرقم صحيحا يظهر رقم الاستحقاق المرتبط بالرقم المرجعى وإذا كان غير  (4

 صحيح تظهر رسالة خطأ. 

الوصول  بعد الموافقة على البيان وطباعته يقوم النظام أوتومتيكيا بطباعة الباركود الخاص برقم الاستحقاق وإرسال إشعار   (5

 برقم الاستحقاق إلى جمارك الإمارات. لجهة المقصد

 

 الحقول المطلوبة لإصدار إشعار وصول جهة المقصد )بيان استيراد(.  •

 



    

Automatic Duty Transfer Notifications System 

1- Issuance of new GCC Nos. and dispatch of the entry notification 

- New notification Nos. are issued and the related notifications are dispatched in two different ways 

through Al Saqr system. 

1- Issuance of a notification No. for the Import declaration 

1) The user selects the Maqasa Import checkbox from the customs declaration screen. 

2) The user should then select the exit port. 

3) In the ‘To Emara’ field, a GCC State to which the shipment is destined, should be selected in order to designate the final 

destination of the shipment. 

4) After the declaration is approved and printed, the system will automatically print the bar code of the new GCC No. 

and dispatch a notification with the GCC No. to the UAE Customs. 

• Fields required for issuance of a new GCC No. (Import declaration). 

 
• A customs declaration report with the bar code and the new notification No. is illustrated below. 

 

  

1- Maqasa 

Import checkbox 

2- Select Exit Port 

3- Select final destination 



    

2- Issuance of a GCC No. for the Re-export declaration. 

1) The user selects the Maqasa Import checkbox from the customs declaration screen. 

2) The user should then enter the details of the previous Import transaction, intended for 

exportation, into the Re-export declaration (Import Bill Number, Year and Center). 

3) You may not select a GCC State from the (To Emara) field as the country of destination has 

already been selected in the previous screen (that is the screen of the short customs bill). 

4) After the declaration is approved and printed, the system will automatically print the bar 

code of the new GCC No. and dispatch a notification with the GCC No. to the UAE 

Customs. 
 

 

• Fields required for issuance of a new GCC No. (Re-export declaration). 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

1- Select Maqasa 

Import checkbox 

2- Enter details of import transaction intended for re-exportation. 



    

2- Issuance of the exit notification 

- The exit notification is issued on the basis of a previously issued GCC No. through the Export declaration. 

1) The user selects the Maqasa Import checkbox from the customs declaration screen. 

2) After selecting the Maqasa Import checkbox, a new Ref Job field will appear under the Maqasa Import 

checkbox. 

3) The user should enter the Ref No. of the GCC No. 

4) If the entered Ref No. of the GCC No. is correct, the GCC No. associated with the Ref No. will appear. If not, a 

prompt error message will appear instead. 

5) After the declaration is approved and printed, the system will automatically print the bar code of the GCC No. 

and dispatch the exit notification with the GCC No. to the UAE Customs. 

 

• Fields required for issuance of an exit notification (Re-export declaration). 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

3- GCC No. 

1- Select Maqasa 
Import checkbox 

2- Enter Ref Job 
of GCC No. 



    

3- Issuance of the final destination arrival notification 

- The final destination arrival notification is issued on the basis of a previously issued notification through the Import 

declaration. 

1) The employee will register a new Import declaration from the Short Customs Bill screen, and will then select 

the Exemption code 33, which is the code for “Duties collected by the First Point of Entry” as illustrated in the 

screenshot below. 

 

2) When the declaration is issued and the system switches back to the customs declaration screen, the system 

will automatically select the Maqasa Import checkbox. 

3) The user should enter the Ref No. of the GCC No. 

4) If the entered Ref No. of the GCC No. is correct, the GCC No. associated with the Ref No. will appear. If not, a 

prompt error message will appear instead. 

5) After the declaration is approved and printed, the system will automatically print the bar code of the GCC No. 

and dispatch the final destination arrival notification with the GCC No. to the UAE Customs. 

• Fields required for issuance of a final destination arrival notification (Import declaration). 

 

2- Enter Ref Job 
of GCC No. 

1- Maqasa Import checkbox 
automatically selected 

3- GCC No. 

Exemption code: 33 
“Duties collected by the First Point of Entry” 


